



TECHNICAL GUIDE | GUIDE TECHNIQUE

2023 CALGARY BMX COUPE CANADA CUP

Calgary, Alberta

Coupe Canada Cup #6
Coupe Canada Cup #7

AUGUST 26 AOÛT 2023
AUGUST 27 AOÛT 2023

UCI C1
CC NE/EN

Presented by/Présenté par:



CYCLING
CYCLISME
CANADA





Table of Contents | Table des Matières

EVENT DESCRIPTION | DESCRIPTION DE L'ÉVÉNEMENT3

ORGANIZER | ORGANISATEUR.....3

REGISTRATION | INSCRIPTION3

ENTRY FEES | FRAIS D'INSCRIPTION.....4

EVENT RULES/LICENSES | RÈGLEMENTS / LICENCES4

CANADA CUP MOTO SEEDING | RÉPARTITION DES MANCHES COUPE CANADA5

PRIZES/POINTS | BOURSES / POINTS.....5

CLASSES | CATÉGORIES.....7

ON SITE REGISTRATION AND CHECK IN | DISTRIBUTION DE PAQUETS DE COURSE8

OFFICIAL TRAINING PERIODS | PÉRIODES D'ENTRAÎNEMENT OFFICIELLES.....8

SCHEDULE | HORAIRE.....9

EVENT OFFICIALS | OFFICIELS.....10

VENUE & TRACK INFORMATION | INFORMATION DE LIEU.....10

MEDICAL & SECURITY SERVICES | SERVICES MÉDICAUX11

ACCOMMODATION | HÉBERGEMENT11

**HOST CLUB & SPONSOR/PARTNER INFORMATION | INFORMATION DU CLUB &
COMMANDITAIRES12**



EVENT DESCRIPTION | DESCRIPTION DE L'ÉVÉNEMENT

The Calgary BMX club along with Cycling Canada (CC) is proud to host the 2023 Canada Cup races 6 and 7 on August 26/27, 2023. Calgary has had a long history of hosting some of the biggest and key races in Canada and we are hoping to put on a big splash of an event again as we host the 2023 Canada Cup finals for 2023.

Le club de BMX de Calgary et Cyclisme Canada (CC) sont fiers d'accueillir les 6e et 7e courses de la Coupe Canada 2023 le 26 et 27 août 2023. Calgary est depuis longtemps l'hôte de certaines des plus grandes et des plus importantes courses au Canada et nous espérons organiser à nouveau un événement de grande envergure en accueillant les finales de la Coupe Canada 2023.

ORGANIZER | ORGANISATEUR

Organizer: <i>Organisateur:</i>	Calgary BMX
Address: <i>Adresse:</i>	5520 Blackfoot Trail SE, Calgary AB
Name: <i>Nom:</i>	Jonas Tremel
Telephone: <i>Téléphone:</i>	403-860-3573
Email: <i>Email:</i>	president@calgarybmx.com
Website: <i>Site web:</i>	www.calgarybmx.com

-  <https://www.facebook.com/CyclingCanada/> <https://www.facebook.com/CalgaryBmxAssociation/>
-  <https://www.instagram.com/cyclingcanadaofficial/> https://www.instagram.com/calgary_bmx/
-  <https://twitter.com/CyclingCanada>

#CanCupBMX

REGISTRATION | INSCRIPTION

UCI Elite, U23, Junior, and Junior Development: Registration must be completed prior to August 25th at 19h59 MST (for the Aug 26th race) and closes at 8h00 on Aug 26 (for the Aug 27th race). For late entries, a late registration fee of \$50 CAD will be applied (does not apply to challenge class).

UCI Elite, U23, Junior, et Junior Développement : L'inscription doit être complétée avant le 25 août à 19h59 MST (pour la course du 26 août) et se termine à 8h00 le 26 août (pour la course du 27 août). Pour les inscriptions tardives, des frais d'inscription tardive de 50 \$ CAD seront appliqués (ne s'applique pas aux classes challenge).

Online Registration Link: <i>Lien d'inscription:</i>	https://www.albertabmx.com/register.html
Online Registration Deadline:	Wednesday, Aug. 20, 2023 @ 22h00 MST



<i>Date limite (en ligne):</i>	<i>Mercredi 20 août 2023 @ 22h00 MST</i>
On-site Registration Info: <i>Inscription sur place:</i>	See schedule below. <i>Veillez consulter l'horaire ci-dessous.</i>

ENTRY FEES | FRAIS D'INSCRIPTION

Class <i>Classe</i>	Pre-Registration Fee <i>Frais pré-inscription</i>	Onsite Registration Fee <i>Frais d'inscription tardives</i>
Challenge	\$35	\$40
Junior Devo (M/H & W/F)	\$40	\$45
Junior (M/H & W/F)	\$40	\$45
U23 (M/H & W/F)	\$45	\$50
Elite (M/H & W/F)	\$45	\$50

For Junior Development, Junior, U23 and Elite categories, registration will close 24 hours before the event for Canada Cup categories. Past that deadline, an additional fee of \$50 CAD will be charged on top of the registration fee.

En ce qui concerne les catégories Développement junior, Junior, U23 et Élite, l'inscription sera fermée 24 heures avant l'épreuve des catégories de la Coupe Canada. Après cette échéance, des frais supplémentaires de 50 \$ CAD seront facturés en sus des frais d'inscription.

EVENT RULES/LICENCES | RÈGLEMENTS / LICENCES

[UCI regulations](#) and [CC specific regulations](#) will be enforced for all Canada Cup Categories. The [Alberta Bicycle Association](#) Regulations will be enforced for all other categories.

Valid UCI international licenses are required for all Canada Cup and challenge categories. Holders of UCI international licenses that do not bear a photograph will be required to present an approved and valid government photo ID in addition to their UCI license.

Regulations Concerning Transgender Athletes

The [UCI Eligibility Regulations for Transgender Athletes](#) (UCI 13.5.001) went into effect on July 17, 2023, and will be recognized at all UCI-sanctioned events in Canada. These regulations will only apply to UCI designated race categories at those events. For Cycling Canada events and race categories not sanctioned by the UCI, including non-UCI categories at the Canadian Cycling Championships, athletes may participate in the gender category identified on their current applicable licence/membership for the full 2023 calendar year.

L'événement sera tenu selon les règles de [Cyclisme Canada](#) et [de l'UCI](#). Les règles [de l'association de l'Alberta](#) seront appliqués pour toutes les autres catégories.



Une licence UCI valide est nécessaire pour toutes les catégories Coupe Canada et catégories de challenge. Les titulaires de licences UCI qui ne portent pas une photographie devront présenter une photo du gouvernement approuvée et valide en plus de leur licence UCI.

Règlement concernant les athlètes transgenres

Le [règlement d'admissibilité de l'UCI pour les athlètes transgenres](#) (UCI 13.5.001) est effectif à compter du 17 juillet 2023 et sera reconnu lors de toutes les épreuves sanctionnées par l'UCI au Canada. Ce règlement ne s'appliquera qu'aux catégories de course désignées par l'UCI lors de ces événements. Pour les événements de Cyclisme Canada et les catégories de course non sanctionnées par l'UCI, y compris les catégories non UCI des Championnats canadiens de cyclisme, les athlètes peuvent participer dans la catégorie de sexe identifiée sur leur licence/adhésion actuelle pour toute l'année civile 2023.

CANADA CUP MOTO SEEDING | RÉPARTITION DES MANCHES COUPE CANADA

Moto seeding will be scrambled for all race categories during the Canada Cup National BMX Series.

La répartition des manches qualificatives sera panachée pour toutes les catégories de courses durant la Série nationale Coupe Canada BMX

PRIZES/POINTS | BOURSES / POINTS

UCI Prize money and points will be awarded as per the 2023 UCI regulations and [2023 UCI Financial Obligations](#) (see table below). UCI points will be awarded to Elite & Junior Elite athletes for C1 classification events.

Canada Cup Series points and prize purse will be awarded as outlined in the [Canada Cup Series Regulations](#) and 2023 Organizer Financial and Competition Requirements. (See tables below.) Sunday's Canada Cup race is a Cycling Canada National Calendar race and therefore does not award UCI points to Championship riders.

Les bourses et les points UCI pour les catégories championnats seront attribués selon les règlements de l'UCI 2023 et les [obligations financières de l'UCI 2023](#) (voir les tableaux ci-dessous). Des points UCI seront attribués aux athlètes Elite et Junior Elite pour les épreuves du classement C1.

Les points de la Série Coupe Canada seront attribués selon les [règlements de la Série Coupe Canada](#) et les Obligations Financières et Techniques d'un événement Nationale. (Voir les tableaux ci-dessous.) La course de la Coupe Canada du dimanche est une course du calendrier national de Cycling Canada et n'attribue donc pas de points UCI aux participants du championnat.

UCI C1 Points Table | Points UCI C1

Place	Elite	U23	Junior
1	100	33	25
2	86	29	22
3	74	25	19
4	64	21	16
5	55	18	14



6	47	16	12
7	40	14	10
8	34	12	8

Canada Cup Points Table (each day) | *Points Coupe Canada (par jour)*

Place	Elite	U23	Junior	Junior Development
1	700	700	500	300
2	680	680	480	280
3	660	660	460	260
4	650	650	450	250
5	640	640	440	240
6	630	630	430	230
7	620	620	420	220
8	610	610	410	210
9+	500	500	300	100

UCI C1 Prize Purse | *UCI C1 Tableau des Prix*

Elite		
Place	UCI EUR	UCI CAD
1st	€ 800	\$1,158.96
2nd	€ 400	\$579.48
3rd	€ 200	\$289.74
4th	€ 175	\$253.52
5th	€ 150	\$217.31
6th	€ 125	\$181.09
7th	€ 100	\$144.87
8th	€ 75	\$108.65
TOTAL	€ 2,025	\$2,933.62

U23		
Place	UCI EUR	UCI CAD
1st	€ 350	\$507.05
2nd	€ 175	\$253.52
3rd	€ 85	\$123.14
4th	€ 75	\$108.65
5th	€ 65	\$94.17
6th	€ 55	\$79.68
7th	€ 40	\$57.95
8th	€ 35	\$50.70
TOTAL	€ 880	\$1,274.86

Junior		
Place	UCI EUR	UCI CAD
1st	€ 80	\$115.90
2nd	€ 70	\$101.41
3rd	€ 60	\$86.92
4th	€ 50	\$72.44
5th	€ 40	\$57.95
6th	€ 30	\$43.46
7th	€ 20	\$28.97
8th	€ 10	\$14.49
TOTAL	€ 360	\$521.53

CC National Calendar Prize Purse | *Tableau des Prix – CC Calendrier National*

Elite	
Place	CC \$CAD
1st	\$400.00
2nd	\$200.00
3rd	\$100.00
4th	\$87.50
5th	\$75.00
6th	\$62.50
7th	\$50.00

U23	
Place	CC \$CAD
1st	\$175.00
2nd	\$87.50
3rd	\$42.50
4th	\$37.50
5th	\$32.50
6th	\$27.50
7th	\$20.00

Junior	
Place	CC \$CAD
1st	\$40.00
2nd	\$35.00
3rd	\$30.00
4th	\$25.00
5th	\$20.00
6th	\$15.00
7th	\$10.00



8th	\$37.50
TOTAL	\$1,012.50

8th	\$17.50
TOTAL	\$440.00

8th	\$5.00
TOTAL	\$180.00

CLASSES | CATÉGORIES

20" M/H Challenge	20" W/F Challenge	Cruiser	Championship
(Nov, Int & Exp)	(Novice & Expert)	M/H Cruiser	Elite M/H
5 M/H	5 W/F	9 and Under M/H	Elite W/F
6 M/H	6 W/F	10-12 M/H	U23 M/H
7 M/H	7 W/F	13-14 M/H	U23 W/F
8 M/H	8 W/F	15-16 M/H	Junior M/H
9 M/H	9 W/F	17-24 M/H	Junior W/F
10 M/H	10 W/F	25-29 M/H	Junior Devo M/H
11 M/H	11 W/F	30-34 M/H	Junior Devo W/F
12 M/H	12 W/F	35-39 M/H	
13 M/H	13 W/F	40-44 M/H	
14 M/H	14 W/F	45-49 M/H	
15 M/H	15 W/F	50+ M/H	
16 M/H	16 W/F	9 and Under W/F	
17-24 M/H	17-24 W/F	10-12 W/F	
25-29 M/H	25-29 W/F	13-14 W/F	
30-34 M/H (N/E only)	30-34 W/F	15-16 W/F	
35-39 M/H (N/E only)	35-39 W/F	17-24 W/F	
40-44 M/H (N/E only)	40-44 W/F	25-29 W/F	
45-49 M/H (N/E only)	45-49 W/F	30-34 W/F	
50+ M/H (N/E only)	50+ W/F	35-39 W/F	
		40-44 W/F	
		45-49 W/F	
		50+ W/F	

PRO SECTIONS | SECTIONS PRO

All conditions listed below are considered preliminary and are subject to change at the discretion of the President of the Commissaire Panel.

Toutes les conditions énumérées ci-dessous sont considérés comme préliminaires et sont sujets à changement à la discrétion du Président du Collège des commissaires.

Category Catégorie	Pro Section Section Pro
Elite M/H	Pro sections are mandatory sections pro sont obligatoires
Elite W/F	No pro sections Pas de sections pro
U23 M/H	Pro sections are mandatory sections pro sont obligatoires
U23 W/F	No pro sections Pas de sections pro
Junior M/H	Pro sections are mandatory sections pro sont obligatoires



Junior W/F	No pro sections Pas de sections pro
Junior Devo M/H	Pro sections are mandatory sections pro sont obligatoires
Junior Devo W/F	No pro sections Pas de sections pro

ON SITE REGISTRATION AND CHECK IN | DISTRIBUTION DE PAQUETS DE COURSE

On site registration and check in services will be available at the race office starting on Friday August 25, 2023 (see schedule). The rider must have his/her UCI license to check in or register in person. See the full weekend schedule below for Race Office hours of operation.

La cueillette des plaques et services de courses sera disponible au bureau de course débutant le vendredi 25 août 2023 (voir l'horaire). Le coureur doit avoir sa licence UCI pour la vérification ou l'inscription en person. Veuillez voir l' horaire de la fin de semaine complet ci-dessous pour les heures d'ouverture .

Time / Heure	Date	Category / Catégories
18h00 – 20h00	Aug 25, 2023	All
07h00 – 08h00	Aug 26, 2023	All
07h00 – 08h00	Aug 27, 2023	All

OFFICIAL TRAINING PERIODS | PÉRIODES D'ENTRAÎNEMENT OFFICIELLES

The track will be open to racers only during designated official training times. During these times race plates are mandatory. Failure to run race plates in official training periods will result in disqualification or fine from UCI.

Official training is Saturday and Sunday only however there is scheduled track time Friday August 25, 2023 for unofficial training (see schedule).

La piste sera ouverte aux coureurs seulement pendant les périodes d'entraînement officielles. Lors des périodes d'entraînement officielles, les plaques de course sont obligatoires. Les coureurs qui ne présentent pas leur plaque de course pendant la période d'entraînement seront disqualifiés ou soumis à une amende.

L'entraînement officiel se déroule uniquement le samedi et le dimanche mais il y du temps de piste réservé le vendredi 25 août 2023 pour l'entraînement non-officiel (voir l'horaire).

Time Heure	Aug 26 août	Aug 27 août
8:00AM – 8:25AM	9 & under Challenge	9 & under Challenge
8:25AM – 8:50AM	10 – 12 Challenge	10 – 12 Challenge
8:50AM – 9:15AM	13 – 16 Challenge	13 – 16 Challenge
9:15AM – 9:40AM	17 + Challenge	17 + Challenge
9:40AM – 10:00AM	Canada Cup & Masters	Canada Cup & Masters



SCHEDULE | HORAIRE

See the below tables for a full listing of the weekend's events. Please note that schedules are subject to change at the approval of the event's President of the Commissaire Panel.

Voir les tableaux ci-dessous pour une liste complète des événements du week-end. Notez que l'horaire est sujet à des changements par le Président du collège des commissaires.

Friday August 25, 2023 Vendredi 25 août 2023	
18h00 - 20h00	Race Office opens for on-site Registration for both Saturday and Sunday races <i>Bureau d'inscriptions ouvert pour cuillette des plaques et pour l'inscription sur place pour samedi et dimanche</i>
18h30 - 18h45	Team Manager / Riders Meeting <i>Rencontre des entraîneurs et coureurs</i>
17h00 - 17h30	Unofficial training: 9 and under Challenge <i>Entraînement non-officiel : 9 et moins challenge</i>
17h30 - 18h00	Unofficial training: 10-12 Challenge <i>Entraînement non-officiel : 10 à 12 challenge</i>
18h00 - 18h30	Unofficial training: 13-16 Challenge <i>Entraînement non-officiel : 13 à 16 challenge</i>
18h30 - 19h00	Unofficial training: 17+ Challenge <i>Entraînement non-officiel : 17+ challenge</i>
19h00 - 19h30	Unofficial training: Canada Cup Categories & Masters <i>Entraînement non-officiel : catégories Coupe Canada et maîtres</i>
19h00 - 19h30	Unofficial training: all categories <i>Entraînement non-officiel : toutes les catégories</i>
Saturday August 26, 2023 Samedi 26 août 2023	
7h00 - 8h00	Race Office opens for on-site Registration for both Saturday and Sunday races <i>Bureau d'inscriptions ouvert pour courses du samedi et dimanche</i>
8h00 - 8h25	Official Training: 9 and under Challenge <i>Entraînement officiel: 9 et moins challenge</i>
8h25 - 8h50	Official Training: 10-12 Challenge <i>Entraînement officiel: 10 à 12 challenge</i>
8h50 - 9h15	Official Training: 13-16 Challenge <i>Entraînement officiel: 13 à 16 challenge</i>
9h15 - 9h40	Official Training: 17+ Challenge <i>Entraînement officiel: 17 et plus challenge</i>
9h40 - 10h00	Official Training: Canada Cup Categories & Masters <i>Entraînement officiel: catégories Coupe Canada et maîtres</i>
10h15	Racing – Canada Cup <i>Course – Coupe Canada</i>
TBD	Awards Ceremonies to follow final results posting <i>Remise des médailles à suivre après l'affichage des résultats officiels</i>
Sunday August 27, 2023 Sunday August 27, 2023	
7h00 - 8h00	Race Office opens for on-site Registration for Sunday races <i>Bureau d'inscriptions ouvert pour courses du dimanche</i>
8h00 - 8h25	Official Training: 9 and under Challenge <i>Entraînement officiel: 9 et moins challenge</i>



8h25 - 8h50	Official Training: 10-12 Challenge <i>Entraînement officiel: 10 à 12 challenge</i>
8h50 - 9h15	Official Training: 13-16 Challenge <i>Entraînement officiel: 13 à 16 challenge</i>
9h15 - 9h40	Official Training: 17+ Challenge <i>Entraînement officiel: 17 et plus challenge</i>
9h40 - 10h00	Official Training: Canada Cup Categories & Masters <i>Entraînement officiel: categories Coupe Canada et maîtres</i>
10h15	Racing – Canada Cup <i>Course – Coupe Canada</i>
TBD	Awards Ceremonies to follow final results posting <i>Remise des médailles et prix à suivre après l’affichage des résultats officiels</i>

EVENT OFFICIALS | OFFICIELS

Role <i>Fonction</i>	Name <i>Nom</i>	Prov.
Organizer <i>Organisateur</i>	Jonas Tremel	AB
Technical Delegate <i>Délégué(e) Technique</i>	Jolène Dupuis	ON
President of Commissaire Panel <i>Président(e) du Collège des commissaires</i>	Chris Bullivant	AB
Asst. President of Commissaire Panel <i>ad. Président(e) du Collège des commissaires</i>	Scott Henderson	AB
Secretary <i>Secrétaire</i>	TBC	AB
Starter <i>Juge au départ</i>	TBC	
Finish Judge <i>Juge d’arrivée</i>	Pierre Chartrain	AB
Member <i>Membre</i>	TBC	AB

VENUE & TRACK INFORMATION | INFORMATION DE LIEU

CALGARY BMX | www.calgarybmx.com

Track Address/Adresse de la piste	GPS	Mailing Address/Adresse postale
5520 Blackfoot Trail SE Calgary, AB	5608 Burbank Cres SE Calgary, AB, T2H 1Z6 (enter off of Burbank Road SE)	P.O. Box 5291, Station A Calgary, AB T2H 1X3



MEDICAL & SECURITY SERVICES | SERVICES MÉDICAUX

On-site medical services <i>Services médicaux sur place</i>	<u><i>Aaron Medical Services</i></u>
Anti-doping <i>Anti-dopage</i>	Anti-doping testing may be conducted on-site by the Canadian Centre for Ethics in Sport (CCES). <i>Les contrôles antidopage peuvent être effectués sur place par le Centre Canadien pour l'Éthique dans le Sport (CCES).</i>
Nearest Hospital <i>Hôpital le plus proche</i>	Rockyview General Hospital, 7007 14 St SW, Calgary AB, T2V 1P9

ACCOMMODATION | HÉBERGEMENT



[Hotel Blackfoot](#)

[5940 Blackfoot Trail SE, Calgary, AB T2H 2B5](#)

Hotel Blackfoot is pleased to offer a special rate of **\$159 per night**. This rate includes free parking, buffet breakfast for 2, outdoor pool and wireless internet. Rate is available from August 26-28, 2022. This hotel is closest to the track. (Group ID: **25558**)

Please phone 1-800-661-1151 or [click here to Book Now!](#)

///

Hôtel Blackfoot est heureux d'offrir un tarif spécial de **159 \$ par nuit**. Ce tarif comprend le stationnement gratuit, déjeuner buffet pour 2, piscine extérieure, et l'internet sans fil. Le tarif est disponible du 26-28 août 2022. Cet hôtel est le plus proche de la piste. (Code de groupe : **25558**)

S'il vous plaît téléphoner 1-800-661-1151 ou [cliquez ici pour réserver!](#)



[Sandman hotel & suites](#)

[8001 11th Street SE, Calgary, AB T2H 0B8](#)

Sandman Hotel & Suites is pleased to offer a special rate of **\$159 per night**. This rate includes free parking, \$8 continental breakfast, indoor pool, fitness room, pet friendly and wireless internet. Rate is available from August 23-29, 2023. This hotel is 3.5km to the track. (Book ID: **293709**)

Please phone 1-800-726-3626 or [click here to Book Now!](#)



HOST CLUB & SPONSOR/PARTNER INFORMATION | INFORMATION DU CLUB & COMMANDITAIRES

**CYCLING
CYCLISME
CANADA**



Cycling Canada is a National Sport Organization with one simple purpose: to share our love for cycling. No matter what gets you pedalling every day, we're here to provide support and help you turn each ride into an inspiring moment.

Cyclisme Canada est un organisme national qui existe pour une simple et bonne raison : cultiver notre amour du vélo. Peu importe la motivation qui vous pousse à enfourcher le vôtre, nous sommes là pour vous éclairer et faire de chaque sortie un moment inspirant. Calgary BMX Racing is a 100% Canadian owned and operated not-for-profit sport association who, for over the past 30 years, has been organized and run by its dedicated volunteers



The Alberta Bicycle Association (ABA) is the affiliated Provincial Sport Organization (PSO) of the Cycling Canada Cyclisme (CCC). It operates under the authority of the world governing body of all cycling's many sports, the Union Cycliste International (International Cycling Union) in Geneva.



The Calgary Sport Tourism Authority was established in 2005 and is a collaboration of community leaders in sport, business and government who are mandated to provide advice, due diligence and strategic direction in attracting major sport event opportunities to Calgary. The Calgary Sport Tourism Authority is committed to establishing Calgary as a premier host of major events and one of the preeminent winter sport cities in the world.

